
Motion till riksdagen 

1989/90:N228 
av Lars-Ove Hagberg och Annika Åhnberg 

(båda vpk) 

Gruvornas slagghögar 

Runt om i landet ligger det mer eller mindre stora högar av gruvavfall (varp

högar) från pågående eller nedlagd gruvdrift. Med dessa finns ett flertal pro

blem - ett av de större är metalläckage ur dem som förorenar omkringlig

gande vattendrag och grundvatten. I Dalarna tex finns två av landets orter 

med de största mängderna gruvavfall- Falun och Garpenberg. På båda plat

serna pågår fortfarande gruvdriften men ingen av ägarna har visat något in

tresse för att åtgärda problemen. Metalläckaget når i båda fallen Dalälven 

för att till slut hamna i Gävlcbukten. 

Regeringen tillsatte Dalälvsdelegationen för att undersöka Dalälvens till

stånd och för att komma med förslag till förbättringar av älvens tillstånd. 

Arbetet visade att en stor del av de giftiga metallerna i älven kom från 

nämnda orters gruvavfall. Utredningens arbete har hittills utmynnat i intet i 

praktiken. Vpk kräver en handlingsplan för åtgärder av metalläckaget från 

gruvavfallet i Falun och Garpenberg. Dalälvsdelegationen bör få resurser för 

att kunna genomföra nödvändiga åtgärder för att minska belastningen av 

tungmetaller i älven. Vidare bör lagstiftningen ses över med syfte att få be

rörda gruvföretag att ta ett skäligt ansvar för gruvavfallet. Vi vill också ha en 

inventering av gruvavfallets miljöpåverkan i resten av landet. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

l. att riksdagen hos regeringen begär en handlingsplan för åtgärder 

mot metalläckaget från gruvavfallet i Garpenberg och Falun. 

2. att riksdagen hos regeringen begär en översyn av lagstiftningen i 

syfte att tvinga berörda gruvföretag att stå för skälig del av gruvavfal

lets miljökostnader. 

3. att riksdagen hos regeringen begär en landsomfattande invente

ring av gruvavfallets miljöpåverkan. 

Stockholm den 22 januari l Y90 

Lars-Ove Hagberg (vpk) Annika Åhnberg (vpk) 
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